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         17. Januar 2022 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg 

følgende spørgsmål til Naalakkersuisut. 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:      

1. Hvornår indførte man forbud mod indsamling af havterneæg? 

2. Hvorfor indførte man totalforbud mod indsamling af havterneæg? 

3. Hvilke initiativer agter man at opstarte for at genoptage 

indsamling af æg fra havterner? 

4. Hvornår kan man genoptage indsamling af æg fra havterner ved 

Kitsissuarsuit samt de nærliggende øer? 

 (Medlemaf Inatsisartut Kristian Jeremiassen, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse: 

Vi borgere anser det nu naturligt at man ikke indsamler æg fra havterner. Forbud 

mod indsamling af æg fra havterner behøver ikke løbe til dommedag, fordi det 

er en del af vores kultur. 

Vi hører at børn er lykkelige når de sammen med familien tager til Kitsissunnguit 

for at indsamle æg, fordi dette styrker sammenhold i familien. I dag er det kun 

ræve der har tilladelse til at mæske sig mætte med æg, fordi indsamling af æg 

er blevet forbudt.  

Der har været et forbud mod indsamling af æg ved Kitsissunnguit i umindelige 

tider. Hvornår blev forbuddet indført? Det er ikke rimeligt at indføre forbud mod 

at befolkningen kan indsamle æg, når rævene gives mulighed til at mæske sig 

med havterneæg uden nogen form for begrænsning. 

Der skal åbnes op for indsamling af æg og såfremt der skal ske genåbning, hvilke 

initiativer skal benyttes i forbindelse med genåbning af indsamling af æg? Agter 

Naalakkersuisut at opstarte initiativer som sikrer nedskydning af ræve i 

Kitsissunnguit, Angssat m.v.?   
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Kort sagt: Det er yderst nødvendigt at der i Kitsissunnguit, Angissat, og de 

nærliggende øer finder nedskydning af ræve sted hvert år, fordi ræve spiser alle 

de æg de kan nå at æde. 

Det er nødvendigt at der i Kitsissunnguit og nærliggende øer genoptager 

indsamling af æg. Hvornår agter man at genåbne muligheden? 

Jeg søger om at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 


